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Már hagyománynak számít a Vajda Péter Gimnáziumban, 
hogy az év vége közeledtével vendégül látják a szakképzést tá-
mogató cégek képviselőit, egyben beszámolnak a támogatá-
si összeg felhasználásáról. Az idei bemutatón több kockából 
rakhatták össze a vendégek az intézményben folyó szakkép-
zés arculatát.

2006. december 15-én nemcsak a támogatókat, hanem az in-
tézmény új szakképzési koncepciójának képviselőit is várták az 
újonnan kialakított szakmai előadóteremben. A Chován Kálmán 
Művészeti Alapiskola tanárai és vajdás diákjai hangulatos élőze-
nével fogadták az érdeklődőket. A karácsonyi zene hangulatát fo-
kozta a téli tájat idéző dekoráció, valamint az iskola énekkarának 
előadásában felhangzó kórusmű. Ebben a hangulatban nézhették 
meg a jelenlevők az iskola életét bemutató filmet.

„Köszönettel”
Földesi Zoltán országgyűlési képviselő köszöntője után 

Rágyanszky István, az iskola igazgatója tájékoztatta a hallgató-
ságot arról, hogy az előző évben több mint 17 millió forint ösz-
szegű szakképzési támogatást kaptak. Ez az összeg biztosítja, 
hogy a térségben egyedülálló, a legkorszerűbb technikát felmu-
tató szakképzési blokkal rendelkezik az intézmény. A folyamatos 
fejlődés, az oktatás tárgyi feltételeinek biztosítása csak ezen tá-
mogatások segítségével biztosítható. Megköszönte a vállalkozók-
nak és a cégvezetőknek, hogy fontosnak tartják az iskolában fo-
lyó szakképzést. „Köszönettel” felirattal gravírozott tollat nyúj-
tott át azoknak, akik a legmagasabb összegű támogatást nyújtot-
ták az intézménynek.

Cégvezetők álma
A Vajda Péter Gimnázium 2005 novembere óta akkreditált 

EBC*L vizsgaközpont lett. Az Egységes Európai Gazdasági Ok-
levél előnyeit, rendszerét ismertette Paukóné Várnai Adrienn az 
EBC*L Magyarországi Képviseletének vezetője. Hangsúlyoz-

ta, minden cégvezető álma, hogy költségtudatos, számviteli- és 
pénzügyi döntésekben kompetens közép- és felsővezetőket, inno-
vatív alkalmazottakat foglalkoztasson. E célok elérése érdekében 
fontos, hogy egyre többen szerezzenek EBC*L oklevelet. Ennek 
jó lehetőségét kínálja az intézmény, ahol az előző tanévben orszá-
gosan kiemelkedő eredmények is születtek.

„Gyorsírókra mindaddig szükség van...”
Az intézmény szakképzésének több mint 35 éve része az ügy-

viteli képzés. A gépírás, gyorsírás és szövegszerkesztés terüle-
tén a diákok rendkívül eredményesen szerepelnek az országos 
és a nemzetközi versenyeken. Dr. Kalotay Kálmán, nyugalma-
zott tanszékvezető főiskolai tanár, a Magyar Gyorsírók és Gép-
írók Országos Szövetségének elnöke a gyorsírás történelmi vo-
natkozásait emelte ki. Hangsúlyozta, hogy gyorsírókra mindad-
dig szükség van, amíg a számítógép a helyesírási, nyelvhelyességi 
hibákat maradéktalanul ki nem tudja javítani, be nem tudja fejez-
ni a befejezetlen mondatokat. Bíztatta az intézményt a gyorsírás 
tanítására, hiszen a széles alapok teszik lehetővé, hogy a magas 
szintű gyorsírók helytálljanak, például a parlamentben.

Megalakult a helyi csoport
A Magyar Gyorsírók és Gépírók Országos Szövetségének alel-

nöke, Bersényi Ivánné bejelentette, hogy a választmány elfogad-

Szakképzési mozaik
ta a Szövetség szarvasi helyi csoportjának megalakulását, így az 
2007. január 1-jétől megkezdheti működését. Bízik benne, hogy a 
gépírás, gyorsírás rangjának megőrzését, a szakmát művelők erős 
összefogását szolgálja majd az a 17 fős alapító tagság, akik között 
többen évek, évtizedek óta az országos és nemzetközi versenyek 
rangos képviselői.

Megragadta az alkalmat, hogy elismeréseket adjon át az idei 

országos gépíró és gyorsíróversenyen kiemelkedő teljesítményt 
nyújtott vajdás versenyzőknek. Csikós Edina, a szövegszerkesz-
tés ifjúsági kategóriában I., Csipai Melinda, junior kategóriában 
I., Nagrant Tünde II., Oncsik Mária pedig országos VII. helyezé-
séért vette át az alelnök asszonytól az oklevelet. Dunai Kriszti-
na angol nyelvű gépírásból a III. helyezést szerezte meg. Oncsik 
Mária és Szvák Nóra hibátlansági érmet is átvehetett kifogástalan 
versenydolgozatáért. A csapatversenyben elért I. helyezésért járó 
oklevelet Tóthné Jansik Erzsébet versenyfelelős vette át.

Felsőfokú szakképzés a Vajdában
Közel egy éve tartó akkreditációs folyamat eredményeként 

a napokban írták alá azt a megállapodást, amely alapján a Vaj-
da Péter Gimnázium és Szakközépiskola a Szolnoki Főiskolával 
együttműködve felsőfokú szakképzést indít a 2007-2008-as tan-
évtől kezdve. Ezt a hírt jelentette be Szutorisz-Szügyi Csongor, a 
Szolnoki Főiskola felnőttképzési igazgatója. Hangsúlyozta, hogy 
ez a lehetőség mindenkinek jó: jó a középiskolának, hiszen széle-
síti képzési kínálatát, jó a tanároknak, hiszen továbbképzésre, ön-
képzésre ösztönzi őket, jó a fenntartónak, hiszen a régió munka-
adói számára korszerű, felsőfokú szakképzettséggel rendelkező 
munkaerőt képez és jó a főiskolának, hiszen a beszámíthatóság 
alapján bizonyára többen ott folytatják majd tanulmányaikat. 

Az Alföld legnépszerűbb gazdasági főiskolája képviselőjeként 
sok sikert kíván az új képzésekhez. A választott szakmák – euró-
pai uniós szakügyintéző, informatikai statisztikus és gazdasági 
tervező, külgazdasági üzletkötő, nemzetközi logisztikai és szál-
lítmányozási szakügyintéző – az új OKJ-nak megfelelő, modul-
rendszerű képzési rendszerben indulhatnak az intézményben a 
következő tanévtől. Mindehhez jó munkát és sok sikert kívánt.

Aki a fenti mozaikokat összerakja, betekintést nyer a Vajda Pé-
ter Gimnázium és Szakközépiskola szakképzési koncepciójába: 
szélesedik a kínálat, az Európai Unióba is elismert oklevél sze-
rezhető, az ügyviteli területen helyi szakmai csoportban dolgoz-
hatnak az érdeklődők.

Ennek a koncepciónak a technikai hátterét tekinthették meg a 
vendégek megbizonyosodva arról, hogy az intézmény tervszerű-
en használja fel a támogatásként kapott összeget.

Az iskola könyvtárában tett séta után az aulában felállított, ka-
rácsonyi köntösbe öltöztetett finn-magyar életfa alatt tartott po-
hárköszöntőjében Rágyanszky István igazgató kiemelte Tóthné 
Jansik Erzsébet gyakorlatioktatás-vezető több évtizedes szakmai 
munkáját, melynek középpontjában mindig az intézmény szak-
képzésének fejlesztése, korszerűsítése állt.

Tóthné Jansik Erzsébet a meghatódottságtól elcsukló hangon 
emlékezett 1975 szeptemberére, amikor ebben az iskolában elsős-
ként először a mechanikus írógép elé ült. Akkor még nem gondol-
ta, hogy 31 év múlva az iskolájában együtt üdvözölheti azokat, 
akiknek a legtöbb köszönettel tartozik; tanárokat, kollégákat, tá-
mogatókat. Nagy örömet jelent számára az, hogy elfogadták az 
intézmény meghívását mindazok, akik a Vajda szakképzését tá-
mogatják, érdeklődnek az ott folyó munka iránt. Bízik benne, 
hogy közös erővel meg tudják valósítani céljaikat, szolgálva ezzel 
a város és a kistérség érdekeit.                                              gyokv


